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בשבילי רק חלב ישראלי

זה הביטחון לכל משפחה, שתמיד יהיה חלב במקרר ושהילדים 
תמיד ישתו את החלב הטוב, האיכותי והמזין ביותר. אלה 
הילדים, שאוכלים עם כפית את הקוטג' מהגביע בארוחת 

ערב, וזה המשפט היומיומי השגור בכל בית: "יש חלב". חלב 
ישראלי הוא חלק מהמשפחה בכל יום, בכל שעה, שמאחוריו 

עומדים יצרני החלב - אנשי חקלאות ואדמה, אוהבי הארץ 
וחדורי מטרה ומשימה, שהרפת זורמת בדמם.. אך לא רק. אצל 

יצרני החלב וגורמי הענף גם זורמים ערכי הערבות ההדדית 
והסולידריות. רפתנים, אנשי מחלבות, מזריעים, ווטרינרים, 

מובילים ועוד - כולם בשביל כולם, בימים טובים ובימים 
טובים פחות. גאים, נחושים ומאוחדים לקדם את הרפת 

הישראלית, להוביל חדשנות טכנולוגית וארגז כלים מתקדם, 
להבטיח חלב ישראלי איכותי 365 ימים בשנה חלב ישראלי 

הוא למעשה סיפורה של המדינה מראשית ההתיישבות, 
בדרכה של ישראל מתקומה לעצמאות,  הוא סיפורה של 
המדינה כיום - לתקומה ולצמיחה מחדש. מסע של יותר 
מ-100 שנה בשליחות ייצור החלב המקומי ומאבק חסר 

פשרות להגשמת הרעיון הציוני. שליחות ורעיון אליהם אנו 
מחויבים, למלא הטנא בחלב ישראלי איכותי גם ב-100 השנים 

הבאות.  ▲

הרפת הישראלית מגלמת את המכנה 
המשותף והמאחד בין כל רבדיה 

וגווניה של החברה הישראלית. את 
ההתיישבות החקלאית בכל נקודה 
בארץ - קיבוצים, מושבים, כפרים 

ובתי ספר חקלאיים, הפרוסים מכפר 
גלעדי ובית הלל בצפון ועד יוטבתה 

ופארן בדרום  •

דגן יראל, מנכ"ל התאחדות יצרני החלב

חג השבועות, חג החלב בענף שהפך לשם נרדף לחקלאות, מצוינות וציונות 
בארץ ישראל. אך השנה, הוא מקבל משמעות מיוחדת. עננת פטור המכס 

מיבוא מזון מארה"ב מאיימת על עתיד הענף של כולנו. 
אך דווקא עכשיו, 'משק הבקר והחלב' פנה לאנשי הענף, רפתנים, שיכתבו 

על הענף, על חשיבותו, עתידו. בקשנו כתיבה אישית, סובייקטיבית ומהלב. 
כי בשבילנו רק חלב ישראלי. חג חלב פורה ומוצלח!

יש חלב במקרר?

נחושים לקדם את הרפת הישראלית. דגן יראל
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ברמת הגולן, בלב הטבע הפראי 
של הצפון, פועלת רפת צפון הגולן 

- מודל ייחודי לשיתוף פעולה 
בין-תרבותי ומקצוענות חקלאית. 

מוסלמים, נוצרים, בודהיסטים 
ויהודים - כולם עובדים יחד, 

שווים בין שווים, מתוך כבוד הדדי 
ומחויבות להצלחה משותפת  •

אמיר בדר, מנהל רפת צפון הגולן

הרפת הישראלית צריכה 
 להתייעל, להתחדש

ולחזור להוביל את העולם

להיות מגדלור עולמי. אמיר בדר

כיום מוקם ברפת מכון חליבה חדש - עדות לאמון של 
הבעלים בצוות ובפוטנציאל הענף. למרות תנאי מזג אוויר 

קשים והמצב הביטחוני המורכב, מצליחה הרפת להציג 
תוצאות מרשימות כלכלית ומקצועית. במקביל, מתקיים ברפת 
מהלך עומק גנטי וחדשני: הכלאת פרות ההולשטיין עם פרות 
מגזע גרזי, במטרה לשלב את תפוקת החלב הגבוהה עם ריכוז 
שומן משופר, פוריות ובריאות טובה יותר. זהו תהליך מחושב 

שמטרתו להביא לרפת פרות עמידות, פרודוקטיביות ורווחיות 
יותר. בנוסף לכך, בימים אלו מסתיימת התקנת מערכת 

מתקדמת למדידת צריכת מזון פרטנית. המערכת תאפשר 
ניתוח מדויק של יעילות ההזנה והפקת החלב - ברמת הפרה 

הבודדת - ותשמש בסיס לעריכת ניסויים ולשיפור מתמיד.

לא לפחד משינויים
אך כדי לחזור ולהוביל את העולם כולו, אנחנו כענף, נדרש 

להרבה יותר. הרפת הישראלית חייבת להתייעל, להתחדש - 
ובעיקר, לא לפחד משינויים כואבים. יש לאמץ פרוטוקולים 

מתקדמים, לשלב בינה מלאכותית, ולנטוש הרגלים ישנים 
שלא משרתים עוד את המטרה.

העתיד כבר כאן. רפת צפון הגולן מוכיחה שעם חדשנות, 
אומץ, שותפות והובלה - זה לא רק אפשרי, זה בהישג יד וזה 

הזמן לשוב ולהיות מגדלור עולמי בענף החלב.  ▲
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ושוב במחזור החגים מגיע האביב 
ואיתו חג שבועות, חג החלב, חג 

הענף. בים הסוער שכולנו גועשים 
בתוכו, הטבע כמו לא מתחשב 
במשוגות האדם, ושוב העלים 

מלבלבים, גורים נולדים, הפריחה 
באביב הקצר שלנו בעיצומה ושבועות 

חג הקציר האסיף בפתח  •

אין מדינה 
ללא חקלאות

חברה חפצת חיים מגדלת את המזון שלה. ארנון אושרי

כמו בכל שנה גם אנחנו הרפתנים, אחרי קציר החיטה ומילוי 
בורות התחמיץ )בקושי( מרימים לרגע את הראש מטרדות 

היום יום וזוכרים לציין את מיקומינו בחברה הישראלית. כמו 
ענפי חקלאות אחרים, גם אנחנו נמצאים במאבק מתמיד 
על פרנסתנו ועצם קיומו של הענף אל מול מדינה אטומה 

ששכחה את חשיבותה של החקלאות ואולי כתזכורת כואבת 
דווקא המלחמה הזו שנמשכת ללא אופק המחישה עד כמה 

נאמנים וחשובים רפתני ישראל שלמרות הפגיעות, הקורבנות 
והסכנות התמידו בשמירה על משקיהם, על המשך היצור 

ושמירה על הבקר, לעיתים גם תחת אש. אם לרגע נכבה את 
האורות במדינה  ונאיר רק את הישובים החקלאיים, נזהה את 

גבולות המדינה ללא כל קושי שכן מי שמסמן אותם בגופו 
בעצם הווייתו אלו החקלאים ובתוכם הרפתנים. איננו צריכים 

להצדיק את קיומנו ולא למען עצמנו אנחנו רפתנים, אנחנו 
כאלה עקשנים למען אזרחי ישראל. אותם אזרחים ומשקי בית 
שהולכים יום יום למכולת ורוכשים גבינה חלב ומעדנים ולמען 
בטחון המזון ושמירה על אדמות הלאום. המלחמה האחרונה, 
זו שלא נגמרת, ממחישה שוב למי ששכח עד כמה ישראל היא 
מדינת אי שללא יצור מקומי תחיה והתהיה נתונה לחסדי זרים 
ומדינות אחרות שלא תמיד יש להן ולנו את אותם אינטרסים 
וזו בלשון המעטה. מה גם שמבחינה שטחית מצבנו, הוא לא 

משהו ולכן, חשוב לחזור ולחזק את החקלאות הישראלית, 
את ענף החלב שהוא עמוד התווך בחקלאות ובישובים בהם 

אנחנו חיים. הפלא הזה הנקרא רפת ישראלית ופרה ישראלית 
נבנה במשך עשרות שנים ואותם דורות של רפתנים חוקרים 

ואנשי מקצוע ידעו להביא את הרפת המקומית לרמה עולמית 
ואף להוביל. ורק לחשוב שמדינה צעירה באזור לא קל מבחינת 

האקלים הצליחה בזמן לא רב להגיע להישגים עולמיים הן 
ביצור הן באיכות והן בטכנולוגיה שפותחה כאן זה באמת 

פלא. וכן, גם כיום יש מי שהמנסה לחסל את הענף שלנו, תוך 
בורות, או טיפשות. יש מי החושב כי ניתן לקיים כאן מדינה 

המתבססת אך ורק על יבוא מזון מחו"ל. והרי כבר היינו בסרט 
הזה, ראינו מה היבוא הלא מבוקר וחסר התכנון, גורם לענפי 
מזון שהיו פעם לא פחות ממצוינים. ענף הדבש, השום, שמן 

הזית, ענף הדיג ואפילו הבשר, תראו מה קרה למחיר החמאה. 
ולכן הסיסמא "בשבילי רק חלב ישראלי" מעבר להיותה 

סממן בולט לציונות וישוב הארץ, היא ציון איכות לתוצרת 
ולרפתנים ולמחויבות שלנו הן כחקלאים והן כחברה חפצת 

חיים להמשיך ולגדל את התוצרת שלה.   ▲

ארנון אושרי, רפתן דור שלישי מכפר ויתקין
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השנה וחצי האחרונות שעברנו 
כאן בעוטף, לימדו את כולנו פרק 

בצניעות, בחמלה, בכאב ובהיצמדות 
לקרקע ולשורשים שלנו  •

ענף החלב שלנו, 
הוא סמל להתיישבות 

וציונות חקלאית

והנה רפתות העוטף עובדות במלוא הכוח. אבי פריימן

כמו גם חשיבות ביטחון המזון שלנו כמדינה עצמאית. 
וכשאני מדבר על ביטחון המזון, מבחינתי ענף החלב הוא 

הבסיס, הענף עליו נשענים קיבוצים ומושבים רבים, בעיקר 
בישובים בפריפריה, חלקם בצמוד לגדרות גבולות ישראל 

בצפון ובדרום. רק לפני כשנה וחצי, עמדנו בפני שוקת שבורה, 
חברים נהרגו, נרצחו, רפתות נהרסו, קיבוצים פונו, היתה 

תחושה של סוף. והנה, היום, ערב שבועות, רפתות העוטף 
פועלות במלוא הכוח, שיקמנו, בנינו מחדש, חזרנו לייצר חלב 

ישראלי משובח ואיכותי. 

חקלאות, משאב לאומי
מדינת ישראל חייבת להכיר בחקלאות כמשאב חיוני, 

לא פחות מביטחון וצבא. אך לצערי, למרות השנה וחצי 
האחרונות שהיו מאתגרות את כולנו ועמדו בסימן תקומה. 

ענף הרפת עומד שוב בפני ומול אתגרים קשים, רגולציה 
מחמירה, מחירי יצוא בעליה, שינויים בביקוש לצריכת החלב 

ודרישה הולכת וגוברת למוצרים חלופיים. ובתקופה האחרונה 
מדברים על הורדת המכסים ליבוא חלב מארה"ב, דבר היכול 
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ענף החלב בישראל ניצב בשנים האחרונות אל מול צמתים ואתגרים שמוצבים 
ברמה היום יומית ע"י לקוחות, רגולציה, תקציבים וכ"ו. אפשר לראות בזה 

קושי לא נגמר והפתעות שנופלות מהשמים ואפשר לראות בזה הזדמנות 
שמאלצת קידמה, למידה, התפתחות וגמישות לשינויים  •

ענף החלב בישראל
קווים לדמותו ומה צופן העתיד?

רואה עתיד מלהיב לענף החלב. אשכר גינוסר

העולם לא עוצר
הוא דורש: איכות, התייעלות, התייחסות לסביבה ולרווחת 

הפרה, שימוש מושכל בתרופות , צמצום שימוש במשאבי טבע 
כגון , שטח , מים, אנרגיה וכוח אדם. אל מול זה- ההזדמנות 

להוביל ולחדש היא מרתקת בעיני. תחשבו על זה: לוקחים 
את האנשים האיכותיים ביותר במשק, האנשים שמחוברים 

בעורקיהם לאדמה ולאדם , לציונות ואהבת הארץ , מחברים 
אותם לקדמה, התפתחות, חדשנות וקיימות ויש לך את 

המתנה הטובה ביותר שהמדינה והעולם יכול לחשוב עליו.

 אז איך זה יראה בעתיד
ולאן צריכה לנשוב הרוח?

חיבור לדרישות הצרכן: אל לנו לזלזל בדרישות השוק. 
בסיכומו של דבר , הם האנשים שצורכים את המוצר. ריבוי 

האפשרויות היום מאפשר לצרכן ללכת לכל כיוון שירצה . לא 
יהיה מרוצה- יבחר כיוון חדש

לגיטימיות סביבתית: צריך להבין - משאבי הטבע הם משאב 
מתקלה ואם לא יהיה שימוש מושכל הענף יחריב את סביבה 
שבה הוא חי ויבריח לקוחות שיראו בו מזהם . לכן יש לעבור 

לאנרגיה מתחדשת ) שמש, גז טבעי( ולהתייעל בשימוש 
במים, שפכים ופליטת גזי חממה. צמצום שימוש בתרופות 

והתקדמות  טיפול מונע. מעבר הכרחי לכלכלה מעגלית ייתן 
פתרון כספי ולגיטימיות סביבתית.

רווחת הפרה: נושא חשוב מאין כמותו. טוב לפרה- טוב 
לרפתן . הצרכן העתידי הוא צעיר, מחובר לאינפורמציה וכבר 

יודע שמוצרי חלב לא מגיעים ממחלבות. הם דורשים לדעת 
את איכות המחייה והטיפול של הפרות ולא מתפשרים. לא 

יסופקו- ילכו לתחליפים והתחליפים קיימים.
חיבור חברתי:  אנשים מצוינים שהזיקה החברתית ואנושית 

מצויה ב-DNA שלהם באופן טבעי, שרק הם יכולים לתת 
הזדמנות ולהיות  מקום עבודה איכותי ומוסד חינוכי כהלכה 

למעשה?
חמלה, אחריות, מנהיגות, חריצות וקבלת האחר  כבר קיימים 
בכל רפתן אמיתי. זה יכול להיות מנוף נכון לחינוך טוב יותר 

והכשרת עובדי העתיד.
חדשנות וקידמה: ראה ערך חיבור חברתי. ענף החלב 

והרפתות בפרט יכולות לצמוח ולגייס עובדים חדשים אם 
יהיה חיבור לעולמות ההיי טק )פתרונות טכנולוגים לבעיות 
קיימות ברפת( ולקיימות. שני עולמות אלו מלאים בצעירים 
חדורי מוטיבציה שרוצים לשנות את העולם! ברפתות - זה 

המקום. כל כך הרבה לחדש מתוך צורך- כך צריך לשווק את 
העבודה בעתיד. לסיכום: אני רואה עתיד מלהיב לענף החלב. 
הוא  לא יישאר כמו שהוא היום וטוב שכך. הדברים הטובים 
ימשיכו, הדברים שעוצרים התקדמות ייעלמו. ענפים חדשים 

יצוצו בתוך העץ ענק והמרשים הזה. אני גאה להיות חלק וגאה 
להגיד שאני עובד עם רפתנים!  ▲

אשכר גינוסר, מנהל קשרי לקוחות מחלבת יוטבתה

ציוד נלווה חכם
(מעמיסים טלסקופיים,

גנרטורים ועוד)

ייעוץ אישי
למשקים חקלאיים

מגוון תנאי מימון
מותאמים לצרכי

השטח

שירות בפריסה
ארצית - עם טכנאים
שמבינים חקלאות

CAT  930

מחכים לכם! חג שמח
לפרטים נוספים  ולהרשמה  073-3753163

אנחנו מגיעים לשטח שלכם עם תצוגת כלים חדשים ומתקדמים של קטרפילר, שמותאמים בדיוק
לאתגרים של העבודה החקלאית הישראלית– מחפרונים, שופלים, מיניבאגרים וכלי עבודה נוספים. 

 הכלים זמינים למבחן שטח והצוות שלנו זמין עבורכם לשיחה מקצועית ולמענה מדויק לצרכים שלכם.

יום חמישי, 26.6 החל מ -10:00
ליד היישוב נאעורה, עמק יזרעאל

ITE ROADSHOW
מגיע לצפון
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ההצעה להוריד את המכסים על יבוא 
מוצרי חלב אינה צעד כלכלי פשוט, 

היא מייצגת איום קיומי ישיר על 
תעשיית החלב הישראלית, ובהרחבה, 
על ביטחון ויציבות המדינה. מדיניות 

זו, עלולה להוביל לגל של סגירת 
רפתות ברחבי הארץ, עם השלכות 
הרסניות על הכלכלה הכפרית ועל 
יכולתה של ישראל לספק לעצמה 

מזון בימי משבר ומלחמה •

פתיחת המכסים
האיום הישיר על החקלאות ישראלי 

ועל תעשיית החלב הישראלית

תעשיית החלב, עוגן כלכלי חשוב בתעשיית המזון כחול לבן. 
מרסלו וסר

ב-7.10 רק כיתות הכוננות  ורפתני ישראל נשארו ברפתות 
הצפון והעוטף כשכל הישובים התפנו, הם לא רק מחזקים את 

הביטחון התזונתי, גם תורמים לביטחון המדינה!!!! תעשיית 
החלב הישראלית, עם עלויות הייצור המובנות באזור, איננה 
יכולה להתחרות ישירות במחירים של שווקים חיצוניים עם 
יתרונות לגודל ועלויות עבודה נמוכות יותר. הסרת המכסים 
תביא להצפת השוק המקומי במוצרים מיובאים זולים יותר, 

ותותיר את היצרנים הישראלים במצב בלתי אפשרי. התוצאה 
הבלתי נמנעת תהיה סגירה המונית של משקים משפחתיים 
ושיתופיים, עמודי התווך של הקהילות הכפריות במושבים 
ובקיבוצים בעיקר בפרפריה ולאורך גבולות ישראל. אובדן 

משקים אלה אינו רק עניין כלכלי, זוהי מכה ישירה ללב 
התעסוקה הכפרית. אלפי מקומות עבודה ישירים ועקיפים 
יאבדו, החל מעובדי המשקים ועד לעובדי תעשיות העיבוד 
והשירותים הנלווים. הדבר יוביל לעלייה דרמטית באבטלה 

באזורי הפריפריה, יחריף את אי השוויון האזורי ויעודד 
הגירה למרכזים העירוניים, ובכך יחליש עוד יותר את המרקם 

החברתי של קהילות אלה.

פגיעה קשה בביטחון המזון
מעבר לכלכלה, התלות ביבוא מוצרי חלב פוגעת קשות 

בביטחון המזון של ישראל. במדינה הנתונה תחת איום מתמיד 
של סכסוכים ועם אפשרות ממשית לשיבוש בתקשורת 

מרסלו וסר, יו"ר הנהלת שיאון ומנהל רפת נירים

31

ובשרשרות האספקה הבינלאומיות, היכולת לייצר מזון בסיסי 
באופן מקומי היא עניין של ביטחון לאומי. המלחמה האחרונה 

הוכיחה באופן חד משמעי את החשיבות האסטרטגית של 
רפתות בפריפריה. בעוד המדינה התמודדה עם התוקפנות, 

דווקא יצרני החלב בקיבוציהם ובמושבים, אפילו תחת 
קול האזעקות ואיום התקיפות, נשארו לייצר מזון חיוני 

לאוכלוסייה. פעולה זו לא רק מדגישה את חוסנן של קהילות 
אלה, אלא גם חושפת את תפקידן המכריע בשמירה על 

אספקת המזון בעיתות משבר, ומראה שתעשיית החלב אינה 
רק פעילות כלכלית, אלא מרכיב חיוני בביטחון המדינה. מתן 
אפשרות לקריסת מגזר זה באמצעות פתיחה של מכסים יהיה 
מעשה של קוצר ראייה אסטרטגי עם השלכות ארוכות טווח 

על יציבות וביטחון ישראל. אובדן מקומות עבודה, דה-
לגיטימציה של קהילות כפריות ותלות גוברת ביבוא בהקשר 
גיאופוליטי תנודתי הם סיכונים גבוהים מדי להתעלם מהם. 
הגנה על תעשיית החלב המקומית אינה פרוטקציוניזם; זוהי 

השקעה בביטחון ובחוסן האומה.

 חשיבות תעשיית החלב לתעסוקה
וליציבות אזורית

מעבר לתרומתה לביטחון המזון, תעשיית החלב הישראלית 
היא עוגן חשוב לכלכלה ולתעסוקה, במיוחד באזורים 

הכפריים. היא מחזיקה רשת פעילה של אנשי מקצוע, החל 
מווטרינרים ואגרונומים ועד למפעילי מכונות ועובדי עיבוד. 

אובדן מקומות עבודה אלה לא רק ישפיע על המשפחות 
המעורבות ישירות, אלא תהיה לו גם השפעה שלילית על 
החיוניות הכלכלית של האזורים בהם מרוכזים המשקים. 

באזורי הגבול, הן בצפון והן בסביבות עזה, חקלאות, כולל 
רפתות, יכולה להיות מקור חשוב ליציבות כלכלית וחברתית. 

החלשת מגזר זה עלולה להחריף את המתחים הקיימים 
ולהגביל את הזדמנויות הפיתוח באזורים ממילא פגיעים. 

לסיכום, עבור מגזר החלב הישראלי, ביטול או הפחתה של 
מכסי יבוא עלולים להוביל להשלכות הרסניות. סגירת משקים, 

עלייה באבטלה הכפרית וירידה ביכולת האספקה העצמית 
עלולים לסכן את קיומה של תעשייה חיונית זו לכלכלה 

ולביטחון ישראל. זה יביא לסיום הייצור המקומי וליציבות 
הקהילות הכפריות.

פרספקטיבות עתידיות של ייצור החלב בישראל
במבט לעתיד, ייצור החלב בישראל צפוי להמשיך להתפתח 
מתוך צורך ביעילות וקיימות גדולות יותר, נמשיך להתקדם 
באימוץ של טכנולוגיות מתקדמות, כולל בינה מלאכותית, 
רובוטיקה, כדי לייעל את הייצור ובריאות הבקר. תעשיית 
החלב הישראלית מתמקדת עוד יותר בהפחתת ההשפעה 
הסביבתית שלה באמצעות ניהול יעיל של מים ואנרגיה, 

הפחתת פליטות גזים כדי להפחית את הזיהום הסביבתי. 
ביטחון תזונתי ימשיך להיות מניע מרכזי, ויבטיח שישראל 

תשמור על יכולת ייצור מקומית חזקה מול אי הוודאות 
האזורית והעולמית. החדשנות הגנטית מהיד של "שיאון" 
תמשיך לתרום לשיפור החוסן והפרודוקטיביות של הבקר 

בתנאים המקומיים. ייצור החלב בישראל הוא דוגמה 
לחדשנות ונחישות, הרפתנים נמצאים במסלול של הסתגלות 
טכנולוגית ובתהליך מתמשך ביעילות וקיימות, עתיד רפתות 

החלב בישראל נראה בכיוון של שילוב גדול של טכנולוגיה 
מתקדמת ושיטות אחראיות, תוך שמירה על תפקידה 

המכריע בחוסן הלאומי.

 אין להם זמן, חייבים להחזיר 
את החטופים עכשיו !!!!  

ניבה אגודת רפתני כפר ויתקין
אגודה שיתופית חקלאית בע"מ

מאחלים חג שבועות שמח לרפתני ישראל
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אם מישהו היה זקוק להוכחה 
נוספת לחשיבות של ענף הרפת 
 והחקלאות, המלחמה האחרונה 

לא הותירה ספקות  •

אני וענף החלב שלי

המלחמה לא הותירה ספק לחשיבות הרפת הישראלית. 
טלי מדינה

גדלתי במושב קטן בשרון הצפוני, היתה שם רפת אחת 
קטנה וביליתי בה שעות בליטוף עגלים, בהמתנה להמלטה, 

בצפייה בצנצנות החלב מתמלאות ומתרוקנות בזמן החליבה. 
כשהשתחררתי מהצבא, הגשמתי חלום והייתי בוקרת ברמת 

הגולן, כל בוקר אכפתי לי סוס ויצאתי לסיור בין העדרים 
בחלקות השונות, משם היה רק טבעי שאמשיך ללימודי מדעי 

בעלי החיים בפקולטה לחקלאות ברחובות. כדי לממן את 
הלימודים והמחיה, עבדתי כעוזרת מחקר במכון וולקני )אצל 
משה קאים( וחלבתי ברפת קבוצת שילר וברפת נען ונהניתי 

מהעבודה הרבה יותר מהלימודים. אחר כך הייתי מחוץ לענף 
כמה שנים, נישאתי, ילדתי שלושה ילדים והתפרנסתי מדברים 

אחרים, בין השאר הייתי קונדיטורית בקונדיטוריה נחשבת 
במרכז ולמדתי להכין עוגות גבינה מעלפות, ועוד. ואז החלטנו 

שאנחנו עוברים לקיבוץ, שיתופי, ומייד השתלבתי ברפת, 
בהתחלה כחולבת פשוטה, כל יום חליבה, ניקוי שקתות ושגרת 

רפת. ובתוך שנתיים, בטבעיות, הפכתי לאחראית בריאות 
ופוריות לארבע שנים, ילדתי את בן הזקונים וכשהוא היה בן 

שנה, נכנסתי לניהול הרפת.

עדיין בתהליך למידה
אני מנהלת את רפת אורים מאז ינואר 2017, עדיין מרגישה 

שבתהליך של למידה, יש לנו רפת עם צוות נהדר, תוצאות 
מקצועיות מעולות ומכון פרה-היסטורי מתפרק. ב-7.10 
עברנו טלטלה, משפחתית, עם פציעתו של בן זוגי מיירי 

מחבלים ואזורית כחלק מהקרבות שהיו במועצה האזורית 
אשכול,. האבדן הקשה של חברים ומכרים רבים, שמירה על 
שגרת העבודה ברפת היתה קשה ומורכבת, עברנו ימים לא 

פשוטים אך המשכנו קדימה, כולנו, בעוטף, בצפון, לאורך 
גבולות המדינה. ואם מישהו היה זקוק להוכחה נוספת 

לחשיבות של ענף הרפת והחקלאות, המלחמה האחרונה 
לא הותירה ספקות. אני גאה בתפקוד של רפת אורים בזמן 
המלחמה כמו גם תפקודם של חבריי הרפתנים והחקלאים 

בעוטף. ומה לעתיד? אנחנו בתהליך מורכב של איחוד רפתות 
עם רפת חצרים, לקראת צמיחה, בניה והתחדשות.

אני מאמינה שבסוף התהליך התוצאות ישמחו את שני 
הקיבוצים. מאוד מקווה ומייחלת שהמדינה תדע ותשכיל 

לשמור על הענף כי חוסר הוודאות וחוסר היציבות מקשה על 
התכנון לעתיד ולרוץ קדימה בכל הכוח. והלוואי שישוחררו 

כל החטופים, עכשיו ותסתיים המלחמה בניצחון שיביא שקט 
ושגשוג. ושכולם יחזרו, עכשיו, כולם.  

טלי מדינה, מנהלת רפת אורים

יהודה לוין 052-2470094  |  חנניה נחמיאס 052-4626421ליצירת קשר ופרטים נוספים:

מטפחים עדר חולבות?מטפחים עדר חולבות?

ברפתות י.ל שני בגבעת יואב אנו מתמחים בגידול עגלות בפרוטוקול פרימיום
לתחלופה המיטבית המתאימה לעדר חולבות ברמות הייצור הגבוהות.

השיטה שלנו מבטיחה לכם הרפתנים ומנהלי הרפתות שליטה בכמות ואיכות עגלות התחלופה
שתוחזרנה אליכם - המטופחות ביותר ובעלות הפוטנציאל הגבוה ביותר.

אחזקת וגידול העגלות בפרוטוקול הפרימיום שלנו ניתנת באשראי
לכל תקופת הגידול והתשלום נעשה לאחר החזרת העגלות לרפת הבעלים.

גידול עגלות בפרוטוקול פרימיום 

תשלום
בסיום הגידול

לפי הדף הכחול

מסירת
העגלה
ללא תשלום

החזרת העגלה בהריון
של 6 חודשים

הגמעה בחלב
במשך 13 שבועות

הזנה עתירה,
טרייה וחופשית

עד לגיל 9 חודשים

הסימון וההזרעה
בזירמה ממוינת
כלולים במחיר
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היא תמיד יודעת מתי להגיע 
ומקפידה לעצור כשהסלף עובר 
ומנצלת את ההזדמנות לחנך על 

זהירות בדרכים. היא שמה לב אם 
התעכבנו בחליבה או התעכבנו 
בחלוקה של העגלה הראשונה. 

היא פשוט שמה לב להכול, והיא גם 
ממש לא גדלה כאן או גרה בקיבוץ •

מי קוטף פרח מוגן?

זקוקים לנגישות והתחדשות. נאור הרשקוביץ

היא כבר יודעת להסביר את תהליך ההמלטה ושנוספו פרות 
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בערמת התירס הגרוס עם הילדים. היא יודעת להסביר את 
עונות השנה ומתי בשנה זה תחמיץ ואם כבר הגיע התאילנדי 

במקום זה שטס.

היא כבר תיאמה ביקור ברפת
עכשיו שבועות והיא כבר תיאמה את הביקור הפורמלי היחיד 

בשנה במכון החליבה החדש, כי כל שאר הביקורים הם על 
הדרך, כשגרת חיים חינוכית. היחסים עם הגננת מגן אורנים 
כבר הפכו לאישיים. היא כבר ביקרה עם הילדים שלה בשבת 
ברפת, וכבר הנכדים הצטרפו. ככה רב הניסיון שיש לה בענף 

שלנו - בענף הרפת. היא גם לא חוסכת ביקורת ותוקפת 
אותי למה אין חלב בסופר? ולמה אין חמאה? ומבחינתה אני 

והרפת שלנו הם המקור לצרות והמקור לישועה לשאלותיה 
בענף. אבל יש לנו שיח טוב! היא מתעניינת מקשיבה לומדת 

ולא שוכחת כל פעם מחדש להגיד שפעם לא היו מכונות 
והיו חולבים בידיים ושפעם היו קונים חלב מהעגלון, אך איזו 

נוסטלגיה היא מחייכת ונזכרת שיש לה 20 ילדים סביבה. 
ומתעוררת למציאות. אני מאוד מעריך אותה היא ממש 

מתאמצת לחנך את הילדים שלנו לדור טוב יותר ולחינוך טוב 
אבל זה לא עובד, פשוט לא עובד. 

אבל מי קוטף פרח מוגן?
אף אחד נכון. כי שם זה עבד, שם החינוך עבר דורות, שם 

כל המערכת התכנסה לזה. כרזות בתחנות האוטובוס תמכו 
ועודדו לזה. תשדירי רדיו שרו את זה. וכנראה שגם היינו 
אחרים אז. אבל זה עבד וחצה דורות. אז למה לשמור על 

בטחון המזון שלנו זה לא עובד? אני כותב עם כאב גדול כי 

האמנתי בזה תמיד וכמוני חברי לענף קמים בוקר בוקר לשגרת 
החיים הזו של ייצור חלב ישראלי. אבל גיליתי לצערי שזה לא 

מעניין אף אחד! אני עוקב אחרי הפרסומים של מוסדות הענף 
שלנו ברשתות החברתיות והתגובות פשוט קבועות. אין בכלל 
אמפטיה לייצור חלב ישראלי. הכיוון שם הוא לא האוכלוסייה 
שאנו מכוונים אליה ולצערי האחוז הקטן הזה תופס נפח גדול 

מאוד בדעת הקהל שלנו בציבור.

אנחנו צריכים עוד קצת מהגננת של גן אורנים נקרא לזה - 
נגישות.

שבת תרבות בישובים.  •
ימי עיון לחברות במשרדים והמעבדות בקיסריה,   •

ביקורים ברפתות ובנקודות הייצור.  •
פרסומות בטלוויזיה )כמו לשומר החדש, אבוקדו(  •

רדיו.  •

לדעתי, המידע לא נגיש לאוכלוסייה. לא לכל גננת יש רפתן 
ולא לכל רפתן יש גננת.

והרשתות החברתיות הסלילו אותנו לתגובות מזרם מסוים 
שצובע אותנו רע מדי.

 עם כל הצער שבדבר, זה לא מרגש שיש רפתות בעוטף, 
או בגבול, אם המחיר עלה והצרכן משלם יותר. את אלא שזה 

מעניין ראינו איתנו בתרומה והתנדבות ב7.10 ויש סיפורים 
מדהימים,  אך זו לא כל התמונה הגדולה. אנחנו יודעים מה 

 האמת אבל לציבור יש זיכרון קצר מאוד. 
ואם לא ניכנס לתודעה בעוצמות נמוכות אך סדירות וקבועות 

הציבור ישכח.  ▲

מזבלות ומקצצות
מוצרים איכותיים מבית 'יורן טכנולוגיות'

ושירותשיווק ייצור

מקצצות קש 
למרכזי מזון ורפתות

מזבלות לזבל אורגני לשדה 
הפתוח, למטעים ולחממות

למידע נוסף אתם מוזמנים ליצור איתנו קשר:
�������������אבנר טל. 052-6306880 | מייל:����
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